
Zápis z 27. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 3. 6. 2010  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: Mgr. Honzáková, Bc. I. Stříţ, P. Blabla, M. Gongolová, A. Škuta, 

 P. Damek 
 

Nepřítomni omluvení členové ZO:  Š. Stasicová, P. Staroba, D. Michálek 
 

Zaměstnanci OÚ: Ing. A. Schebestová 
 

Zasedání zastupitelstva zahájila starostka obce v 18:00 hod.  
 

Návrhová komise: M. Gongolová, Bc. I. Stříţ 
 

Ověřovatelé zápisu:  A. Škuta, P. Damek 
 

Zapisovatelka: Ing. A. Schebestová 
 
                                                                                                            Hlasování: všech 6 přítomných pro 
P r o g r a m :  
1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání  
3) Zpráva předsedů kontrolního a finančního výboru 
4) Závěrečný účet Stonax 
5) Informace od Policie ČR 

- npor. Berka 
6) Finanční výpomoc sousedním obcím postiţeným povodní 
7) Zajištění dopravy – spřátelená obec Varín - fotbal 
8) Ţádost:  

a. Pan Vehovský - El. přípojka NN  
b. Obec H. Domaslavice finanční podíl na opravě místní komunikace 
c. TJ Tošanovice o finanční příspěvek 
d. ZŠ Dolní Tošanovice o finanční příspěvek (karneval) 

9) Všeobecná pošta:  
a. Novostavba RD Kyjovští 
b. Platnost územně plánovací dokumentace 
c. Oznámení o zahájení projednávání návrhu zadání Územního plánu Dolní 

Domaslavice 
d. Zamítnuté odvolání společnosti  TOZOS, spol. s r.o. 
e. Rozhodnutí o umístění Čistírny odpadních vod a Oznámení o zahájení řízení 
f. OÚ Hnojník – povolení nástavby RD 
g. Aktualizace plánu rozvoje vodovodů a kanalizací MSK 
h. Dotaz M. Tomíka na Skatepark 

10) Diskuse 
11) Závěr.  

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
 
 
 
 



Ad 1.) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
 
- viz. výše. (proběhlo)  

 

 
Ad 2.) Kontrola usnesení z minulého zasedání  
 
Místostarosta pan Bc.  Ivo Stříţ seznámil členy ZO s obsahem zápisu a usnesení z minulého 
zasedání zastupitelstva obce Dolní Tošanovice ze dne 24. 3. 2010.  
Doplnil informace o splnění jednotlivých úkolů a vyzval členy k vyslovení souhlasu 
s usnesením.        
 

                           Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
Starostka navrhla vyměnit body v programu a předat slovo hostovi panu Davidovi 
Grygarovi, který zastupoval fotbalové druţstvo. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
 
Ad 3.) Zpráva z jednání finančního a kontrolního výboru 
 
Předseda kontrolního výboru p. Blabla osobně přečetl zprávu kontrolního výboru konaného 
dne 2. 6. 2010. Součástí zprávy kontrolního výboru byly návrhy, které se týkaly: 
- zatékání do budovy TJ 
- výměny dveří zadního vchodu v ZŠ 
- odstranění neplatných informačních tabulí v obci (označení motorestu, obchodu…) 
 
Starostka obce navrhla prioritně řešit stav budovy na TJ, kde zatéká ze střechy, s tím, ţe 
podobný problém řeší i ZŠ v obci. Jako postup navrhla: provést kalkulaci a následně vybrat 
vhodnou firmu na opravu. 
V případě odstranění neplatných informačních tabulí v obci starostka upozornila přítomné, 
ţe jsou na soukromém pozemku a obec můţe vlastníky pouze informovat, ale sama je 
odstranit nemůţe. Navíc slouţí jako orientační body pro ty, kteří přijedou do obce. 
Informováním vlastníků těchto pozemků byl pověřen místostarosta Bc. I. Stříţ. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

 
Poté předsedkyně finančního výboru Michaela Gongolová  seznámila přítomné se zprávou 
finančního výboru ze dne 17. 5. 2010. Tato zpráva pojednávala o hospodaření obce za první 
kvartál roku 2010. Podrobněji znázorněno v tabulce ve sloupci „výsledek 01-04/2010“. 
Tabulka obsahuje údaje o přehledu příjmů, výdajů a financování. Příjmy k výše uvedenému 
datu jsou ve výši 1.025.621,33 Kč, výdaje ve výši 1.037.600,- Kč. Financování tvoří pomocné 
finanční zdroje - jedná se na jedné straně o převod finančních prostředků z loňského roku, 
na druhé straně o případný úvěr, potřebný ke krytí výdajů spojených s přístavbou kult. 
sport. budovy na hřišti, v případě schválení grantu. V této oblasti došlo nahrazení grantu ze 
SZIF, moţností získat grant z programu LEADER 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 



Součástí byl také Návrh na rozpočtovou úpravu č.1/2010. Konkrétně je zobrazen ve sloupci 
„rozpočtová úprava č.1/2010 a je předkládán na základě upřesnění potřeb zejména čerpání 
výdajů, přijetí dotačního titulu, dále sníţením přijetí případného úvěru na rekonstrukci  
kult.-sport. objektu na hřišti. Celkově takto dochází ke sníţení celkovému objemu rozpočtu,  
a to na 9.810.000,- Kč. 
 

Rozpočet po úpravě č. 1 

Příjmy 4.278 122,- Výdaje 8.822 122,- 
Financování (+) 4.894 000,- Financování (-) 350.000,- 

 9.172 122,-  9.172 122,- 
 
Poté, co se zastupitelé podrobně seznámili s Návrhem na rozpočtovou úpravu č.1/2010, 
došlo k hlasování ohledně jeho přijetí. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 

Součástí zápisu je také Tabulka Kontrola Hospodaření obce D. Tošanovice za období 
prvního kvartálu 2010 s Návrhem na rozpočtovou úpravu č.1/2010 
 
 
Ad 4.) Závěrečný účet Stonax 
 
Zastupitelé se seznámili se Závěrečným účtem Stonax za rok 2009. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 
Ad 5.) Informace od Policie ČR 
 
Nadporučík Berka ani nikdo z jeho zástupců se na zasedání zastupitelstva obce Dolní 
Tošanovice nedostavil. 
Starostka seznámila přítomné s tématy, o kterých měl npor. Berka podat zprávu. Jednalo se 
o výsledky měření rychlosti v obci, které jsou také zveřejňovány ve zpravodaji Stonávka,  
a míru kriminality. 
Obec Dolní Tošanovice poţádá o písemné stanovisko a občany s ním seznámí 
prostřednictvím zpravodaje. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 
Ad 6.) Finanční výpomoc sousedním obcím postiţeným povodní 
 
Starostka navrhla symbolickou finanční pomoc sousední obci, postiţené povodní, protoţe 
obec Dolní Tošanovice přečkala povodně bez větších problémů. Finanční dar se měl týkat 
konkrétně sousedních Dolních Domaslavic, které byly povodněmi v květnu letošního roku 
postiţeny nejvíce z okolních obcí. Částka měla vyjadřovat naše stanovisko morální podpory. 
 
Místostarosta a zastupitel P. Blabla poznamenali, ţe se jedná o velkou obec, která je zajištěná 
a ke škodám došlo zejména na soukromém majetku a ne na majetku obecním. 
 
 



Po krátkém zhodnocení situace se zastupitelé rozhodli hlasovat o tom, zda finanční pomoc 
bude poskytnuta. 

Hlasování:  5 přítomných proti, 
1 se zdržel hlasování 

 
 

 Ad 7.) Zajištění dopravy – spřátelená obec Varín – fotbal 
 
Starostka připomenula přítomným minulou druţební akci, která se s obcí Varín uskutečnila 
v loňském roce, kdy se jednalo o fotbalové utkání mladších ţáků, které se odehrálo v obci 
Varín na Slovensku, a zdůraznila, ţe druţební akce je přínosem pro obě strany. 
Letos obec Varín pozvání na stejnou akci zopakovala, měla by se uskutečnit 27. 6. 2010. 
Účastníci by měli být stejní jako loni, ročník 1995 v doprovodu pana Davida Grygara, 
starostky a ředitele ZŠ Hnojník pana Tomáše Krpla. 
Poté starostka vyzvala k hlasování, zda bude doprava do spřátelené obce Varín podpořena. 

 
Hlasování: všech 6 přítomných pro 

 
Ad 8.) Ţádost 
 

a. Pan Vehovský - El. přípojka NN  
 
Starostka seznámila všechny se ţádostí pana Vehovského, připomenula, ţe 
předcházející stavební práce mu jiţ byly zastupitelstvem schváleny a vţdy ze strany 
p. Bartečka jako jednatele došlo k dodrţení stanovených podmínek. 
 
Zastupitelé si prohlédli přiloţenou dokumentaci se situačním nákresem a hlasovali  
o tom, zda bude přípojka panu Vehovskému schválena. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
 

b. Obec H. Domaslavice finanční podíl na opravě místní komunikace 
 

Starostka seznámila přítomné s doloţenou dokumentací zaslanou obcí Horní 
Domaslavice a upozornila, ţe opravovaný úsek není v pasportizaci ani v majetku 
obce Dolní Tošanovice. 
 
Zastupitel P. Blabla informoval ostatní, ţe se byl na situaci podívat osobně na místě 
opravy komunikace a ověřil si, ţe opravená cesta nepatří do naší pasportizace. 
 
Místostarosta poznamenal, ţe obec Horní Domaslavice nám oznámila v přiloţené 
dokumentaci, ţe získala pouze souhlas p. Smyczkové, která je majitelkou daného 
pozemku a je obyvatelkou Horních Domaslavic, ale ne souhlas obce Dolní 
Tošanovice, protoţe cesta není naše. 
 
Starostka potvrdila, ţe obec Hormí Domaslavice nemá ţádný právní podklad, ţe by 
se obec Dolní Tošanovice zavázala na finančním podílu na opravu této komunikace. 
 
P.Blabla zopakoval, ţe si byl situaci prověřit na místě, nová cesta začíná přímo od 
informační cedule Horní Domaslavice, není důvod, proč se na tom finančně 
spolupodílet. 



 
Starostka ujistila přítomné, ţe obec D. Tošanovice nepodepsala ţádný příslib nebo 
smlouvu. 
 
Všichni zastupitelé se shodli na tom, ţe zastávají stejný názor o této ţádosti, jako při 
minulém jednání na zasedání zastupitelstva 2. 3. 2010 a proběhlo hlasování  
o finančním podílu na opravě dané komunikace. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných proti 
 
 

c. TJ Tošanovice o finanční příspěvek 
 
Slovo dostal host pan David Grygar, který nejprve poděkoval obci za minulý 
finanční dar a odůvodnil poţadavek o finanční příspěvek na TJ Tošanovice. TJ 
ţádala příspěvek ve výši 40. 000 Kč, který by byl vyuţit mimo jiné na nákup branek, 
doplnění dresů, sportovní tábor dětí, placení rozhodčích, materiál k zajištění 
provozu hřiště nebo startovné. Zdůraznil, ţe příjmy TJ jsou omezené a proto ţádá  
o finanční příspěvek. 
Zároveň zhodnotil přípravu hřiště, kterou zajišťovala starostka a vyjádřil tak 
poděkování starostce, ţe je hřiště velmi dobře připraveno na nadcházející zápasy. 
Všechny přítomné také pozval na nejbliţší fotbalová utkání, která se na hřišti Dolní 
Tošanovice uskuteční. 
 
Starostka upozornila, ţe by příspěvek umoţnil zapsat i mladší ţáky do soutěţe  
a zvýšit tak reprezentaci obce, která je reprezentována díky TJ nejen mladými ze 
SDH a poté vyzvala k hlasování o přiznání finančního příspěvku TJ Tošanovice ve 
výši 40.000,- Kč. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
 

Finanční prostředky pro TJ Tošanovice ve schválené výši budou vyplaceny 
z kapitoly Ostatní tělovýchovná činnost a kryty z rozpočtových rezerv. Tato 
skutečnost bude zapracována do rozpočtové úpravy č. 1. Zastupitelstvo souhlasí 
s vyplacením finančních prostředků v rámci rozpočtu. 
 
 

d. ZŠ Dolní Tošanovice o finanční příspěvek  
 

ZŠ Dolní Tošanovice ţádala o finanční příspěvek na radovánky ve výši 2.000 Kč. 
Zastupitelé hlasovali o přidělení tohoto příspěvku ve zmíněné výši. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
Místostarosta navrhl, aby ZŠ vypracovala plán výdajů na celý rok. 
 

 
 
 
 
 



 
Ad 9.) Všeobecná pošta:  
 

a. Novostavba RD Kyjovští 
 
Zastupitelé se seznámili s dokumentací k novostavbě RD, která byla na obec 
zaslána stavebním úřadem Hnojník. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
b. Platnost územně plánovací dokumentace 

 
Místostarosta seznámil přítomné s danou problematikou. Dochází ke konci 
platnosti územně plánovací dokumentace a je tedy nutné řešit platnost stávající 
úz. pl. dokumentace neţ bude vytvořena nová. Navrhl prodlouţit platnost 
stávající úz. pl. dokumentace.  
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
P. Blabla upozornil, ţe na novém územním plánu se objevily návrhy na nové 
parcely k zástavbě, které nebyly doporučeny k zástavbě. Mělo by se projednat 
s p. Fuskovou, která zpracovává nový úz. plán obce, aby tam tyto parcely nebyly 
začleněny, protoţe jsou tam problémy s přípojkami vody. 
 
Místostarosta doplnil, ţe problémy se týkají kanalizace a problémů s vsakováním 
vody. 
 
Starostka slíbila, ţe o těchto připomínkách bude p. Fuskovou na schůzce příští 
týden informovat. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

c. Oznámení o zahájení projednávání návrhu zadání Územního plánu Dolní 
Domaslavice 

 
Místostarosta seznámil všechny s oznámením o zahájení projednávání návrhu 
zadání Územního plánu Dolní Domaslavice . 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 

d. Zamítnuté odvolání společnosti  TOZOS, spol. s r.o. 
 

K zamítnutému odvolání společnosti Tozos se vyjádřil zastupitel A. Škuta, který 
je se situací dobře obeznámen. Vysvětlil, ţe společnost nesplnila poţadavek MSK 
na novou nádrţ na digestař a ani v odvolání následně neuspěla. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 



 
e. Rozhodnutí o umístění Čistírny odpadních vod a Oznámení o zahájení řízení 

 
Zastupitelé se seznámili s materiály k rozhodnutí o umístění Čistírny odpadních 
vod a s Oznámením, ţe bylo zahájeno řízení. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

f. OÚ Hnojník – povolení nástavby RD 
 

Zastupitelé si prohlédli kolaudační rozhodnutí z obecního úřadu Hnojník o 
povolení nástavby k RD. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
 

g. Aktualizace plánu rozvoje vodovodů a kanalizací MSK 
 

Místostarosta seznámil ostatní členy zastupitelstva s danou problematikou. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

h. Dotaz M. Tomíka na Skatepark 
 

Zastupitelé odpověděli na dotaz M. Tomíka o moţnosti výstavby Skate parku 
v obci Dolní Tošanovice, tak, ţe obec nedisponuje vhodnými pozemky  
a o výstavbě neuvaţuje. Ţák M. Tomík bude vyrozuměn o tomto stanovisku 
zastupitelstva elektronickou formou. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 
Ad 10) Diskuse 
 
 
Místostarosta poděkoval sportovcům za reprezentaci obce v širokém okolí, zdůraznil, ţe 
rekonstrukce budovy se stále řeší a zopakoval pozvání přítomným na některý z příštích 
fotbalových zápasů. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 

Zastupitel P.  Blabla informoval přítomné o dokončování prací na melioracích a na 
meliorační mapě vysvětlil, kde přesně práce probíhaly. Jednalo se o ucpání hlavníků 
fekáliemi, o kterých nikdo neví, jak se tam dostaly. Hlavníky byly ucpány na několika 
místech a následně docházelo k zamokřování půdy. Problém se týkal zejména pozemků 
pana Kubatky,a to opakovaně.  Tento hlavník byl velmi zanesen a nepodařilo se jej vyčistit  
a musel být poloţen nový. Čištění jednoho hlavníku proběhlo také na pozemku Skalských. 
 



P. Blabla navrhl zapustit tři zemní studny, po vytvoření zahrnout meliorace a ukončit práce. 
Hlavníky odvádějí, jsou v pořádku. Je ale nutné vyřešit tohle do budoucna, například 
pozemky nezadávat do nového úz. plánu jako stavební, není zde kanalizace. 
 
Starostka poznamenala, ţe se obává opětovného vypouštění a tedy obnovení těchto 
problémů. 
 
P. Blabla navrhl dát před meliorace síta. 
 
Místostarosta navrhl struţ a uzamknout. 
 
P. Blabla a p. starostka by chtěli obeslat zúčastněné strany, pod kterými probíhaly meliorace 
a jednat s nimi osobně o problému s nakládáním s odpadními vodami včetně dešťové vody. 
 
Ostatní souhlasili s tímto návrhem a shodli se, ţe je nutné pozvat zúčastněné strany na 
jednání na OÚ a seznámit je se situací a zároveň je poţádat o doloţení podkladů o vyváţení 
ţumpy a nakládání s odpadní vodou. 
 
P. Blabla informoval, ţe bylo na tyto práce proinvestováno jiţ kolem 10.000 Kč jen na 
materiál a tyto peníze by mohly být vyuţity jinak. Samotná práce se vyšplhá v nákladech do 
tisíců. Jedná se o problém všech novostaveb na parcelách nad RD manţelů Kubatkových.       
 
Termín schůzky by měl být stanoven po dokončení vyčistění melioračních tratí. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
P. Blabla informoval přítomné, ţe občané se ptají na opravu komunikací po zimě. 
 
Zastupitelka M. Gongolová navrhla, aby se provedli osobní kontroly komunikací v obci,  
a další jednání se budou vést na základě daných zjištění. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

Jedním z témat diskuse bylo i sekání trávy, kde se zastupitelé shodli, ţe je nutné ho ještě 
doupravit a podat ţádost na ŘSD kvůli vykosení prostorů kolem dálnice. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

V diskusi vystoupil poté host pan Jaroslav Dorda, který pochválil zastupitelstvo za přístup 
k TJ a fotbalu v obci vůbec a zmínil opětovně stav budovy na hřišti. 
 
P. Gongolová panu Dordovi vysvětlila, ţe ţádosti o finanční dotaci z programu LEADER 
byly řešeny na minulém, zastupitelstvu a také podány a nyní se čeká na rozhodnutí. 
 
Pan Dorda se dále ptal na stav obchodu v obci a byly mu starostkou vysvětleny finanční 
moţnosti obce a postoje soukromých vlastníků. 
 
Pan Dorda vznesl také opětovně myšlenku na budoucí spojení obcí Horní a Dolní 
Tošanovice. 
 



Následně byl místostarostou vyzván k aktivní účasti na připravované besedě o obci Dolní 
Tošanovice, kde by mohl donést své archivní materiály a dokumentaci o obci, s čímţ pan 
Dorda souhlasil. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

 
Z á v ě r 
 
                Starostka obce ukončila ve 20.00 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
Petr Damek               …………………………………… 
 
Alois Škuta                …………………………………… 

 


